
 
 

 

 Handicaprådet 

 
 

1. Præsentation af rådet. 
 

2. Orientering om Handicaprådets formål og opgaver. 
Bente redegjorde for Handicaprådets arbejdsopgaver.  
Blandt de mange opgaver, som også er beskrevet i de omdelte 
pjecer kan nævnes: 

• DH-medlemmernes har til opgave at komme med 
høringssvar til det politiske niveau. 

• Ankestyrelsens ankestatistikker drøftes årligt. 
• Der er stor opmærksomhed på tilgængelighed for alle 

tænkelige handicaps i forbindelse med nybygninger og til 
offentlige faciliteter i øvrigt. 

• Der afholdes dialogmøder med ældrerådet sammen med 
klima, teknik og miljøudvalget. 

• Handicaprodet har en vigtig rolle i evaluering af 
Handicappolitikken. 

 
Handicaprådet lægger vægt på en ordentlig tone under møderne. 
Der behandles ikke enkeltsager. 
 

3. Konstituering. Valg af formand og næstformand. 
Bente Weinreich DH valgt som formand. 
Silas Fisker KB valgt som næstformand. 
 

4. Udpegning af medlemmer af medlemmer til Handicapprisens 
bedømmelseskomité. 
Bente Weinreich og Helle Hansen udpeges. 

Dato: 23-03-2022 

Sted: Ny Kaffestue 

Deltagere: Afbud fra Kristina Young (KB liste H) Marie-Louise 
Jørgensen mødt, Silas Fisker (KB liste C), Karin Kofod (KB 
liste Ø) ikke mødt, Lars G. Jensen (KB liste A) ikke mødt, 
Idris Yorulmaz (KB liste A), Gunnar Nielsen (DH), Afbud fra 
Tina Berling (DH Landsforeningen for autisme),  Afbud fra 
Anders Reitov (DH Diabetesforeningen) Grethe Conrad er 
indkaldt - også afbud fra hende, Bente Weinreich (DH Dansk 
Blindesamfund), Helle Hansen (DH Høreforeningen), 
Rasmus Kern (HAP Centerchef uden stemmeret) og Annie 
Petersen (HAP Sekretær uden stemmeret). 
 
Fordi udpegningsbrevet ikke stemte overens med de reelt 
udpegede, var Maria Duurhus ikke indkaldt til mødet og 
havde derfor heller ikke mulighed for at møde op. Af samme 
grund var Lars heller ikke mødt. Til orientering er Maria 
udpeget som medlem med Kenneth Christensen som 
suppleant. Idris er udpeget med Lars G. Jensen som 
suppleant. 
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5. Godkendelse af vedtægter samt fastsættelse af 

forretningsorden. 
Vedtægter og forretningsorden godkendt uden ændringer. 
 

6. Fastsættelse af møderække resten af året. 
Møderække for 2022: 4. maj, 23. august, 11. oktober og 13. 
december. 
Desuden reserveres lørdag den. 3. december 2022 til uddeling af 
Hvidovre Kommunes handicappris, som uddeles i lige år på FN´s 
internationale handicapdag. jf. Regulativ for uddeling af Hvidovre 
Kommunes handicappris pkt. 2.  

  
7. Arbejdsplan over indsatsområder, som rådet vil sætte fokus på 

i valgperioden. 
 
Der var enighed om følgende ønsker til emner: 

• Overgang fra børne til voksenhandicapområdet. 
Rasmus og Michael Karlsen inviteres. 

• Opfølgning af handicappolitikken. 
• Undersøgelse af handicapområdet 

(brugertilfredshedsundersøgelse) 
• Status på nyt botilbud på Parallelvej. 
• Frivillighedscenter i Hvidovre Kommune. Løbende 

orientering og evt. invitation til deltagelse i proces. 
• Besøg på Heldagsskolen. 
• Borgere med handicap i beskæftigelse.  
• Konference for nyvalgte handicapråd (Det Centrale 

Handicapråd). Evt Kosør den 31. maj 2022. Temadag for 
kommunale handicapråd – formål og praksis | Komponent - 
Kommunernes udviklingscenter (cok.dk). Tilmelding skal ske 
til Annie. 

• Sundhedskonference (Parasport og Lev) Kolding den 20. 
maj 2022 Sundhedskonference: Fokus på borgere med 
udviklingshandicap - parasport.dk Tilmelding skal ske til 
Annie. 

 
8. Præsentation og dialog om brugertilfredshedsundersøgelsen. 

Oxford Research kommer kl. 17:30 til 18:30. 
 

• DH efterspurgte adgang til at se de vejledninger, som 
personalet får til rådighed, når de skal hjælpe beboerne i 
botilbud. Oxford lovede at sende dem, når de ligger klar. 

• Til spørgsmål om valget af spørgsmålene i undersøgelsen 
svarede Oxford, at de læner sig op ad VIVES spørgsmål fra 
deres tilsvarende landsdækkende undersøgelse. 

• Der blev efterspurgt mere detaljerede svarmuligheder 
fremfor ja/nej spørgsmål, hvilket Oxford tog til efterretning. 

• DH savner mulighed i pårørendeskemaet, at pårørende kan 
svare uden at være udvalgt af borgeren. Oxford svarede, at 
det er der mulighed for, idet der omdeles flyers med 
henvisning til undersøgelsen på botilbuddene.  

https://www.cok.dk/temadag-kommunale-handicapraad-politikudvikling-prioritering
https://www.cok.dk/temadag-kommunale-handicapraad-politikudvikling-prioritering
https://www.cok.dk/temadag-kommunale-handicapraad-politikudvikling-prioritering
https://parasport.dk/aktiviteter/special-olympics/sundhedskonference/
https://parasport.dk/aktiviteter/special-olympics/sundhedskonference/
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• Ved fritagelse for e-post udsendes materialet med post. Der 
skal dog fortsat svares elektronisk. DH bemærker, det er 
ærgerligt det kun er mulighed for at svare digitalt. 

• Til spørgsmålene vedr. voksenrådgivningen foreslås, at man 
ser på om en ansøgning er realistisk. Altså om en borger 
søger gentagende gange om noget, som man ikke har ret til.  

• Det er et opmærksomhedspunkt, at en sagsbehandler kan 
hjælpe med besvarelsen pga. myndighedsrollen.  

• Det påpeges, at der foreligger et stort informationsarbejde 
forud for udsendelsen. Oxford bemærker, at borgerne har 5 
uger til at besvare. 

• Der er rådets håb, at undersøgelsen ikke kommer til at stå 
alene, men at den bakkes op af handling. 

 
Evt.  
Der blev spurgt, om møderne kunne ligge tidligere men rådet valgte at 
fastholde kl. 17 som starttidspunkt.  
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